


Spoštovane občanke in občani!

Pred nami so še poslednji dnevi letošnjega leta, ko je tudi čas, da vam posredujemo nekaj 

najpomembnejših informacij, ki zadevajo delovanje naše občine. Zagotovo je 

najpomembnejše dejstvo, da smo poslovno leto uspešno končali, v njem pa tako uresničili 

vse zadane cilje. Proračun občine je najpomembnejši dokument, v katerem so zapisani 

želeni cilji vsake lokalne skupnosti. Z veseljem vam lahko sporočimo, da smo uspešno 

zaključili vse predvidene naloge, ki so bile predvidene v tem letu. Pri tem je zelo pomembno, 

da smo ostali zvesti naši osnovni usmeritvi, to je skrb za našo komunalno infrastrukturo. 

Slednje še vedno velja za deficit na našem področju, zato je potrebno nenehno slediti 

razvoju in potrebnemu vlaganju na tem segmentu. V ospredju tega področja je vsekakor 

naše zastarelo vodovodno omrežje, ki vedno bolj kliče po obnovi. Po zaključku izgradnje 

širokopasovnega omrežja, s katerim smo povezali celotno občino, smo tako v tem letu pričeli 

s sistematično obnovo vodovodnega omrežja. Tako smo vzporedno z modernizacijo ceste 

v Savskem vrhu na celotni trasi izvedli sanacijo vodovoda. V dolžini 1300 metrov smo 

zamenjali kompletni cevovod in poskrbeli za namestitev hidrantnega omrežja, s čimer smo 

zagotovili tudi požarno varnost prebivalcev. Po zamenjavi vodovodnega omrežja je bila 

izvedena modernizacija cestnega odseka v enaki dolžini. V modernizacijo smo vključili še 

dobrih 200 metrov priključne ceste. Temu sistematičnemu načinu urejanja naše 

infrastrukture želimo slediti pri vseh naših nadaljnjih investicijah.

Naš največji dosežek iztekajočega leta pa je zagotovo dokončanje izgradnje 

Medgeneracijskega centra Sveti Tomaž. S tem so se končala pet let trajajoča skupna 

prizadevanja, ki so ob vztrajnosti in trdni volji pripeljala željeno pridobitev do željenega cilja. 

Ob pogledu na novozgrajeni objekt izginejo iz naših misli še tako neprijetne izkušnje, s 

katerimi smo se soočali v teh letih. Čeprav pot ni bila lahka, je pa zato cilj toliko slajši. Na 

tem mestu je potrebno poudariti, da nas je pri dosegu tega cilja razumel in v celoti podpiral 

Center starejših občanov (CSO) iz Ormoža ter obe občini Ormož in Središče ob Dravi. Pri 

pripravi podlag in opravičenosti omenjene gradnje je skozi ves čas pridobivanja 

dokumentacije aktivno deloval direktor CSO g. Bojan Burgar, kateremu smo ob dani 

pridobitvi Tomaževčani še posebej hvaležni.

Država je po trinajstih letih pristopila k podelitvi koncesij za domsko oskrbo starostnikov, 

zaradi česar nam je bila dana možnost, da se z izgradnjo lahko začne.
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Medgeneracijski center Sveti Tomaž je tako zgrajen s pomočjo dveh investitorjev, in sicer je 

glavni investitor z vložkom 66,07 % CSO Ormož ter soinvestitor občina Sveti Tomaž z 33,93 

% vložkom. Podrobnejši opis objekta, ki je namenjen domskemu varstvu, bo opisan v 

naslednjih poglavjih.

Naša odločitev je bila že v samem začetku, da se v nov objekt umestijo prostori zdravstvene 

ambulante. Tako so v mansardi objekta lepo urejeni prostori za potrebe splošnega zdravnika 

in zobozdravnika. S tem se sproščajo dosedanji prostori Zdravstvene ambulante v centru 

Svetega Tomaža, kjer pa želimo umestiti enoto Lekarne iz Ormoža, katere ustanovitelj je 

tudi naša občina. Z novimi prostori za potrebe ambulante bomo dobili prepotrebnega 

zdravnika, ki bo svojo dejavnost opravljal za potrebe domskih oskrbovancev in naših 

prebivalcev v polnem delovnem času. S tem kraj pridobiva na kvaliteti zdravstvene oskrbe, 

za katero smo si prizadevali že nekaj let. Tudi za dosego tega cilja gre vsa zahvala direktorici 

Zdravstvenega doma iz Ormoža, ki vodi vse potrebne postopke za opravičenost pridobitve 

zdravnika za poln delovni čas v naši občini.

Ob že omenjenih prostorih pa smo pridobili v tem istem mansardnem prostoru lepo urejene 

skupne prostore za »Medgeneracijsko druženje«. Gre za prostore druženja zainteresiranih 

skupin in nevladnih organizacij, katerih glavni namen bo medgeneracijsko druženje in 

povezovanje. Vrata tega objekta so odprta za vse. Vzemite si čas in ga pobližje spoznajte. 

Obiščite nove stanovalce doma in jim podarite tisto, kar največ šteje, »prijazno besedo«. 

Pomembno je, da so stanovalci doma in zaposleni čim bolj vključeni v življenje kraja in 

skupnosti kot celote. Ob prihodu zdravnika v ambulanto pa že sedaj povabilo, naj postane 

»naš družinski zdravnik«, ki ga želimo sprejeti in ga imeti za svojega. O pričetku delovanja 

splošnega zdravnika in zobozdravnika v novih prostorih vas bomo pravočasno obvestili.

O tem in vseh drugih pridobitvah tekočega leta si lahko preberete v nadaljevanju tega 

Biltena.

In kakšni so načrti za naprej?

Naša usmeritev razvoja bo tudi v naslednjih letih usmerjena v obnovo in modernizacijo 

komunalne infrastrukture. Če smo v teh letih povečini modernizirali makadamske ceste, se 

v naslednjih letih srečujemo s potrebo po obnovi dotrajanih asfaltnih cest. Čas in z njim 

povezane vedno večje obremenitve naših cest nam narekujejo tako obnove kot tudi 

prepotrebne širitve obstoječih cest. V naslednjem letu tako pričnemo s potrebno 

rekonstrukcijo cestnega odseka v Mali vasi, kjer bomo obnovili dotrajano vodovodno 

omrežje, ter v naslednjem letu še izvedli r^Hjnftataukcijo obstoječega cestnega odseka.



Pred nami je rekonstrukcija regionalne ceste od vežice v smeri Rakovci v dolžini 900 metrov. 

Kot smo vam že poročali, imamo za ta namen podpisan Sofinancerski sporazum z Direkcijo 

za ceste RS. V tem trenutku se vodi postopek priprav za odkup potrebnih zemljišč. Postopek 

bi naj bil zaključen do maja naslednje leto, ko bo Direkcija izvedla potreben javni razpis za 

izbiro izvajalca del. Predvidevamo, da bo investicija izvedena v letu 2021-2022.

Pred nami je zahteven projekt izgradnje vodovodnega sistema, s katerim se bomo prijavili 

na razpis skupaj z občino Ormož in občino Središče ob Dravi. Projekt je ocenjen na 11,5 

milijona EUR, pri čemer je vrednost del na našem območju ocenjena na 2,5 milijona EUR, 

naš proračunski vložek bo tako znašal dobrih 700.000,00 EUR. Podrobnosti vsebine te 

investicije si lahko preberete v nadaljevanju.

Glede na višino letnega proračuna, pri katerem nam ostaja za investicije do 500.000,00 

EUR, bo ob potrebnih lastnih deležih pri obeh zahtevnih investicijah potrebna previdnost, da 

kljub velikim vlaganjem poskrbimo za likvidnost poslovanja.

Pri pomembnih načrtih za prihodnost naj omenimo prizadevanja za izgradnjo poslovno- 

stanovanjskega objekta v centru Svetega Tomaža ter iskanje vsebine za ureditev stare šole. 

Kljub vidnemu propadanju objekta je potrebno iskati želene vsebine, ki bi jih želeli imeti v 

tem objektu ter tako celovito pristopiti k potrebni obnovi. Ko bo oblikovana vsebina objekta, 

bo potrebno pristopiti k iskanju investitorja.

V ta namen si želimo pridobiti vaše stališče, kakšne vsebine so po vaši oceni primerne 

za ta objekt. Predloge zapišite in nam jih dostavite do konca meseca januarja 2020 na 

sedež občine, kjer bo pripravljena skrinjica, kamor lahko oddate svoje stališče. Vaši 

predlogi nam bodo v veliko pomoč pri nadaljnjih odločitvah.

Za gradnjo poslovno-stanovanjskega objekta smo si izdelali idejno zasnovo, v kateri so 

zasnovana stanovanja in novi poslovni prostori Občine Sveti Tomaž. Ob tem naj poudarimo, 

da smo redka slovenska občina, ki še vedno nima svojih prostorov za delovanje. Naše 

stališče ob ustanovitvi občine je bilo jasno, in sicer, da želimo najprej poskrbeti za potreben 

razvoj ter tako poskrbeti za prepotrebne investicije. Kot najemniki sedanjih prostorov 

občinske uprave je prav, da v prihodnjih letih poskrbimo za primerno ureditev občinske 

zgradbe, ki nam naj bo za vzgled in ponos kraja.

Pomembna vlaganja bomo izvedli tudi na področju gasilstva. Tako smo sprejeli odločitev o 

sofinanciranju novega gasilskega vozila- avtocisterne AC-24/60 za potrebe PGD Koračice. 

Vrednost vozila je ocenjena na 250.000,00 EUR. V naslednjih treh letih bo tako občina 

zagotovila skupaj 150.000,00 EUR. S to nabavo vozila se zaključuje niz nabav gasilskih 

vozil za reševanje, s katerimi bodo opremljena vsa štiri domača gasilska društva.
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Spoštovani.

V nadaljevanju je podrobneje opredeljeno delovanje naše občine v tem letu in načrti za 

naprej. Verjamem, da vseh vlaganj nismo uspeli zapisati, povzeli smo le naj- pomembnejše 

ter jih podrobneje opisali. Ob vsem navedenem pa ne moremo mimo dejstva, da so za razvoj 

kraja potrebni številni dejavniki, na katere pa v veliki meri vplivate tudi vi, spoštovani občani. 

Vaše aktivno delovanje v številnih društvih prinaša vedno novo svežino in potrditev dejstev, 

kako pomembno je skupno delovanje v slogi in resničnem prijateljstvu. Prav slednje je 

zagotovilo za našo skupno prihodnost, ki preko prostovoljstva in brezplačnega delovanja 

mnogih posameznikov skrbite za povezanost med prebivalci naše občine.

Številni postopki in odločitve so v pristojnosti Občinskega sveta. Na tem mestu izrekam 

posebno zahvalo za njihovo aktivno delovanje, katerega cilj je usmerjen v dobro vseh 

prebivalcev. Iskreni in dobri nameni vedno vodijo v dobre odločitve.

Vso priznanje pa ne nazadnje izrekam občinski upravi, ki s svojim strokovnim delom skrbi 

za uspešno poslovanje občine.

Lepo Vas pozdravljam.

Mirko Cvetko

župan Občine Sveti Tomaž
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IZVEDENE INVESTICIJE V LETU 2019

V nadaljevanju vam posredujemo podrobnejšo poročilo o izvedenih investicijah v 

letu 2019 in program dela za leto 2020.

Letošnja največja investicija je bila izgradnja Medgeneracijskega centra Sveti Tomaž. 

Koncem lanskega leta smo skupaj s Centrom za starejše občane Ormož d. o. o. pristopili h 

gradnji, ki smo jo uspešno zaključili. Objekt smo slavnostno predali svojemu namenu v 

novembru. V pritličju in v 1. nadstropju stavbe v skupni izmeri 908,76 m2 se izvaja 

institucionalno varstvo starejših za 28 oseb (28 postelj), v mansardi v izmeri 341,65 m2 pa 

so prostori namenjeni medgeneracijskemu druženju ter za potrebe zdravstvene oskrbe 

(zdravstvena in zobozdravstvena ambulanta).
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Pomemben del proračunskih sredstev smo namenili za izvedbo cestne infrastrukture. 

Modernizirali smo dobrih 1,9 km cest: JP Savski vrh v skupni dolžini 1400 m ter JP 

Hranjigovci proti Luciju v dolžini 520 m.

Po območju občine poteka 99,7 km občinskih cest - javnih poti in lokalnih cest. V 13 letih 

našega delovanja smo jih modernizirali kar 51,3 km.

JP Savski vrh: Cestni odsek poteka od regionalne ceste R 713 do domačije Savci 17. Dela 

je izvajalo podjetje Grad-Trgo d. o. o. iz Savcev. Vrednost investicije je bila 123.886,00 EUR. 

JP Hranjigovci proti Luciju: Cestni odsek poteka v naselju Hranjigovci od domačije Krajnc 

do domačije Luci. Vrednost investicije znaša 62.300,00EUR. Izvajalec del je Komunalno 

podjetje Ormož d. o. o.

Poleg investicij v cestno infrastrukturo pa ne smemo pozabiti sredstev, ki jih letno 

namenjamo za redno vzdrževanje občinskih cest. Za vzdrževanje lokalnih cest in javnih poti 

smo v tem letu namenili 113.000,00EUR.

Zimska služba za vzdrževanje omenjenih cest je znašala dobrih 44.000,00 EUR. Izvajalec 

del na lokalnih cestah je bilo Komunalno podjetje Ormož, d. o. o., na javnih poteh pa podjetje 

Grad-Trgo, d. o. o. iz Savcev. Po izvedenem javnem naročanju sta izvajalca zimske službe 

za sezono 2019/2020 ostala ista kot v predhodni sezoni.
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DRUŽBENE DE J A VNOSTI

Precejšen del proračuna je namenjen delovanju šole, vrtca in oskrbi starejših. Za dejavnost 

šole smo letos namenili dobrih 76.000,00 EUR. Za delovanje Vrtca Sveti Tomaž smo 

namenili 290.000,00 EUR, za tuje vrtce,v katere so vključeni naši otroci, pa je strošek znašal 

38.000,00 EUR.

Za domsko varstvo starejših, ki bivajo v okoliših domovih, smo namenili 92.000,00 EUR, za 

prevoz šolskih otrok pa 57.000,00 EUR.

Za delovanje Gasilskih društev in Gasilske zveze Sveti Tomaž smo namenili 31.800,00 

EUR.

Za nakup novega gasilskega vozila GVC 16-25 za PGD Savci smo letos namenili še 49.500 

EUR.

Letos smo izvedli javno razgrnitev sprememb Prostorskega načrta Občine Sveti Tomaž in 

izvedli obravnavo dopolnjenega osnutka sprememb in dopolnitev OPN s stališči do pripomb 

na občinskem svetu. Sedaj smo v postopku izdelave končnega predloga, na katerega 

morajo vsi nosilci urejanja prostora (27 nosilcev) podati končno mnenje. Predvidevamo, da 

bo, čeprav zahteven in dolgotrajen postopek, končan v naslednjem letu.

Za razvoj kmetijstva in drobnega gospodarstva namenjamo sredstva preko razpisov. 

Navedena sredstva občanom predstavljajo pomoč pri nakupu posamezne opreme. Večja 

sredstva je mogoče pridobiti preko razpisov, ki jih razpisuje država, npr. Agencija za 

kmetijske trge in razvoj podeželja.

S proračunskimi sredstvi smo omogočili delovanje naših društev na področju kulture, športa 

in turizma. Kljub vedno večjim obveznostim, ki nam jih nalaga zakonodajalec, ohranjamo 

višino sredstev, ki jih zagotavljamo omenjenim društvom za njihovo delovanje.

Tudi letos smo bili uspešni pri kandidaturi za javna dela. Na ta način smo pomagali trem 

občanom, saj smo jim omogočili nekajmesečno zaposlitev; enemu preko javnih del na 

občini, dvema pa preko zavoda. Tudi v prihodnje si želimo, da bomo pri pridobitvi javnih del 

uspešni.
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PROGRAM DELA ZA LETO 2020

Investicije

V letu 2020 bomo modernizirali 2,4 km odsekov cest, in sicer:

- LC 302-101 Pršetinci -Lahonci

- JP 802-361 Senik -žaga in

- JP Mezgovci proti Vrbnjak in Rakovci proti Krajncu

Projekt Oskrba s pitno vodo v porečju Drave (2014-2020) Ormoško območje -1. faza

Skupaj z občino Ormož in Središče ob Dravi si prizadevamo za obnovo vodovodnega 

omrežja. Obstoječi vodovodni sistem oskrbuje prebivalce občin Ormož, Sveti Tomaž in 

Središče ob Dravi ter tudi del prebivalcev občine Ljutomer. Številni cevovodi in objekti so 

dotrajani, številni prelomi, znatne vodne izgube in predvsem neustrezno hidravlično stanje 

vedno jasneje narekujejo zamenjave in posodobitev nekaterih objektov. Omrežje je bilo 

namreč izgrajeno pred 40-50 leti. Ker pa ni bilo načrtovano na sedanje porabo, je potrebno 

povečati kapaciteto cevovodov, izboljšati vodohrane, zgraditi novega, nekatera območja pa 

z ukrepi hidravlično izboljšati (nova oprema, hidroforske postaje).

Glavni razlogi za izvedbo investicije so:

- dotrajanost in starost cevovodov ter spremljajočih

objektov;

- slabe in neustrezno dimenzionirane cevi ne omogočajo

EVROPSKA UNIJA
KOHEZIJSKI SKLAD

doseganja delovnega tlaka

vodovoda in s tem zadovoljivega pretoka vode;

- nezadostna kapaciteta vodohrana Kostanj, ki ne zagotavlja potrebnih količin tega 

odseka vodovoda;

- pogosti prelomi, okvare in vzdrževalna dela povzročajo slabo in moteno vodooskrbo 

gospodinjstvom, gospodarskim subjektom in kmetijam;

- konstantno povečevanje okvar vodovoda in s tem motenj pri dobavi vode;

- vsakoletno povečevanje vodnih izgub zaradi iztekanje vode iz poškodovanih cevi;

- vedno večji stroški popravil in vzdrževanja.

Z načrtovanim projektom investitorji odgovarjajo na potrebe po izboljšanju javne oskrbe s

pitno vodo na način, da bo: JERUZALEM
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- zagotovljena zanesljiva oskrba s kakovostno in varno pitno vodo (trajnost oskrbe, 

vodne količine);

- zagotovljena stroškovno učinkovita oskrba s pitno vodo (posodobljen obstoječi 

sistem);

- zagotovljeno hidravlično uravnoteženje vodovodnega sistema (povečani tlaki in 

pretoki v omrežju);

- zagotovljene zmanjšane vodne izgube na vodovodnem sistemu in

- zagotovljene zmanjšane prekinitve dobave vode zaradi lomov dotrajanih 

cevovodov.

Projekt zajema investicijo v obsegu:

- novogradnja VH Kostanj 100 m3,

- rekonstrukcija in hidravlične posodobitve vodovodnih cevovodov v skupni dolžini 

25.333,3 m1, na povezavah: Ormož - Hum - Vodranci,

- Godeninci-Vodranci,

- Hajndl - Koračice (1. faza),

- Hajndl (od VH Hajndl) - Sveti Tomaž (do VH Kostanj),

- Hajndl - Ormož (navezave Kamenjak - VVienerberger, obnova obeh povezav Letna

- Ormož - VVienerberger (čez Ptujsko cesto), Lenta - Hardek - VVienerberger - 

Kamenjak 1. del),

- Velika Nedelja - Podgorci,

- rekonstrukcija VH Hum 80 m3,

- rekonstrukcija VH Vičanci 80 m3,

- rekonstrukcija VH Hajndl 400 m3,

- rekonstrukcija prečrpalnice Pušenci,

- ureditev visoke cone Hum in

- ureditev visoke cone Vičanci. Projekt zajema tudi izvedbo povezav novih cevovodov 

do obstoječih linij in jaškov za hišne priključke, ki so ocenjene v dolžini 9.500 m.

Novogradnja VH Kostanj je načrtovana v Občini Sveti Tomaž, saj je obstoječi 

vodohran premajhnih dimenzij, kar povzroča občasne izpade oskrbe.

Ocenjena vrednost del za območje občine Sveti Tomaž znaša 2,5 milijona EUR.
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Prizadevamo si tudi, da bi pristopili k izgradnji pločnika ob regionalni cesti v dolžini 900 m 

od pokopališča do konca naselja Sveti Tomaž v smeri Savcev, kar bo moč izvesti le ob 

sofinanciranju države. V letu 2018 je bil podpisan sofinancerski sporazum za omenjeno 

rekonstrukcijo. Ocenjena vrednost znaša dobrih 1,6 milijona evrov, od tega znaša delež 

naše občine 249.519 EUR. Iz varnostnega vidika gre za najnevarnejši odsek državne ceste 

med Ljutomerom in Ptujem, ki vodi skozi naselje Sveti Tomaž in ni poskrbljeno za varno pot, 

ki bi jo uporabljali obiskovalci na pokopališču, kot otroci na poti v šolo.

Ob predvidenih investicijah bomo zagotavljali sredstva za izvajanje dejavnosti šole, vrtca, 

skupnih zavodov, vseh društev v naši občini, za naše oskrbovance v domovih za starejše, 

za šolske prevoze, za zdravstveno zavarovanje brezposelnih oseb... Zraven tega si bomo 

še naprej prizadevali za razvoj našega kmetijstva in drobnega gospodarstva.

Sredstva bomo namenili tudi za obnovo sakralnih spomenikov, ki predstavljajo našo kulturno 

dediščino.
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V P OZD RA V MEDGENERACIJSKEMU CENTRU

Med nas prihaja praznično razpoloženje, ki oživlja naše misli skozi čas, ki smo ga prehodili 

skupaj s svojimi, krajani svojega bližnjega okolja in na konec koncev z vsemi občani.

Prav je, da v tem času osredotočimo misli v dogodke, ki so olepšali naš vsakdan in nam dali 

energijo za naprej. Pozabimo vse, kar nam je otežilo razpoloženje in jemalo pozitivno 

energijo v vsakdanjem življenju z mislijo, da mladost vedno in prehitro prehaja v starost, 

starost pa nikoli več v mladost.

Res je, vedno več nas prehaja v tretje življenjsko obdobje, saj je v letu 2018 bilo v vseh treh 

občinah UE Ormož, kar 20,20 % ali 3.373 občanov starejših od 65 let (kar pomeni, da je 

vsak 5. občan starejši od 65 let) in če pomislimo samo na četrtino teh, je to 843 občanov, ki 

so starejši od 80 let. Tako počasi, pa hitro prehajamo v čas življenja, ko postajamo odvisni 

od drugih. Zato spoštovane občanke in občani občine Sveti Tomaž spoštujte pridobitev 

medgeneracijskega centra, saj vam zagotavlja varno in človeka vredno preživetje zadnjih 

let življenja. Objekt, ki je bil v mesecu novembru predan namenu, postaja subjekt 

medgeneracijskega povezovanja vseh generacij od otroštva do starosti. To je tisto, kar na 

eni strani ohranja starostniku občutek vživetosti v vsakdanje dogajanje v okolju in nam lajša 

vse prisotne težave zaradi omagovanja življenjskih moči in na drugi strani pripravlja druge 

generacije na sprejemanje procesa staranja in jim daje občutek varnosti za starost.

Pridobitev pri Svetem Tomažu je nadgradnja oblikovane strategije v skrbi za tretje življenjsko 

obdobje okrog leta 2000, ko se je takratno skupno občinsko vodstvo z županom g. Vilijem 

Trofenikom odločilo za pristop gradnje brez državnih sredstev in delovanje s podeljeno 

koncesije. Odločitev, ki je le tako tudi v našem okolju zagotovila institucionalno varstvo 

starostnikov v okviru CSO Ormož, d. o. o.

Medgeneracijski center Sveti Tomaž je nadgradnja skrbi za tretje življenjsko obdobje s 

pristopom ohranjanja starostnikov v domačem okolju. Tako danes zagotavljamo 193 mest 

institucionalnega varstva s pogoji za izvajanje tudi drugih programov.

Ob teh podatkih se vprašajmo, kaj bi bilo danes in kaj ne bi bilo in kje bi preživljali svojo 

starost, če ne bi sami brez države naredili odločilnega koraka leta 2000 v skrbi za tretje 

življenjsko obdobje. Iskali bi kotiček za človeku dostojno preživetje starosti po vsej državi, ki 

pa ima vse kapacitete zasedene ob 11.000 čakajočih na mesto v domu.
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Spoštovani, to je tista velika prednost, ki jo nam prinašajo naše kapacitete institucionalnega 

varstva, da lahko brezskrbno čakamo ali preživljamo starost z občutkom varnosti za tista 

leta, ko ne bomo mogli skrbeti zase.

Spoštovani, reči moram, da gre posebna zahvala vašemu župani g. Mirku Cvetku za 

večletno vztrajnost in njegovo odločnost, da pripelje Medgeneracijski center k Svetemu 

Tomažu in seveda občinski upravi ter županom in občinskim svetom vseh treh občin, ki so 

podprli investicijo. Tako bo Medgeneracijski center Sveti Tomaž deloval v okviru CSO 

Ormož, d. o. o., ki je bil tudi soinvestitor s podeljeno koncesijo za izvajanje programov 

institucionalnega varstva.

V prihodnje želim, da služi center svojemu programskemu namenu, da se trudimo odkrivati 

in vzpodbujati v nas dostojanstvo, spoštljivost, prijaznost in enakost v vsakodnevnih malih 

stvareh, dogodkih in srečanjih, ob vsej naši drugačnosti in pričakovanjih.

dr. Bojan BURGAR, dipl.org. dela

Direktor CSO Ormož d. o. o.
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DESTINACIJA JERUZALEM SLOVENIJA
- delovanje na področju turizma

Fran Ksaver Meško je nekoč zapisal: »Dežela, čudovita kakor iz lepih sanj - tista moja 

domovina tam doli...« in že tedaj našemu kraju nadel ime čudovite dežele.

Ob koncu leta se ozremo nazaj in se spomnimo stvari, ki so se zgodile. Na tiste malo manj 

lepe raje pozabimo, saj ugotovimo, da tiste lepe prevladujejo. Prav je, da dosežke delimo z 

vami.

Skupaj z občino Ormož in Središčem ob Dravi 

smo vzpostavili destinacijsko znamko, prav tako 

kolektivno blagovno znamko (KBZ) Jeruzalem 

Slovenija.

Prvo ocenjevanje za pridobitev pravice do 

uporabe KBZ Jeruzalem Slovenija je že za nami 

in s ponosom povemo, da smo podrli rekord v 

Sloveniji, saj se je na ocenjevanje prijavilo 

rekordno število domačih ponudnikov s svojimi 

pridelki in izdelki, k temu pa so prispevali tudi ponudniki iz naše občine in za svoje - lokalne 

pridelke prejeli certifikat kakovosti, kar je vsekakor pokazatelj, da imamo kakovostno 

domačo hrano pri nas, v našem domačem okolju.

Tradicijo je vredno ohranjati...

Naš kraj ima mnogo bogastva, ki gaje vredno ceniti in negovati, tudi tradicija in ohranjanje 

dediščine je v naših krajih še kako prisotno. Med drugim smo v ta namen združili moči in 

priredili delavnico izdelovanja prleških presmecev in se pri tem maksimalno potrudili, da smo 

uporabili zelenje, ki se je za izdelovanje uporabljalo nekoč. Prav tako smo ob dnevu 

čebelarjev pripravili Medeno tržnico, kjer so se predstavili medičarji s svojimi sladkimi izdelki. 

Vsekakor pa ne smemo pozabiti na ohranjanje kulinarike, saj smo že dve leti zapored 

organizirali ocenjevanje postržjač.

JERUZALEM
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Omeniti je potrebno projekt obnove kulturnih 

objektov. Evropska komisija je leto 2018 

razglasila za evropsko leto kulturne 

dediščine in med drugim zapisala, da je 

kulturna dediščina za evropsko družbo 

bistvenega pomena s kulturnega, 

okoljskega, družbenega in gospodarskega 

vidika. Šola prenove se je zato skupaj s 

partnerji odločila prispevati na način, da 

naredi izbor uspešno prenovljenih objektov

kulturne dediščine iz različnih okolij, mest in krajev Slovenije. Izmed vseh objektov kulturne 

dediščine v Sloveniji se jih je 50 uvrstilo v ožji izbor, med njimi tudi naša »cimprača« 

Brumnovih iz Koračic. Le-te je potem ocenjevala strokovna komisija, ki je naredila t. i. 

»jagodni« izbor res tistih najuspešnejše prenovljenih objektov kulturne dediščine. 

Ob zaključku projekta so organizatorji tako prvič podelili tudi priznanja lastnikom objektov 

kulturne dediščine za uspešno in kakovostno izvedeno prenovo ter izdali brošuro z opisi 

vseh 17 objektov, ki so se uvrstili v izbor uspešno prenovljenih objektov kulturne dediščine.

Ponosni smo, da se je tudi Brumnova klet - cimprača, ki so jo poimenovali tudi zrcalo 

preteklega časa, uvrstila v izbor 17 uspešno prenovljenih objektov kulturne 

dediščine.

Ponosni smo tudi na naše rojake, ki so ponesli ime našega kraja širom po Sloveniji in 

zaznamovali slovenski prostor. Še posebej Frana Ksavra Meška in dr. Stanka Cajnkarja - 

naša duhovnika, pisatelja. Decembra je ugledal luč sveta dokumentarno-igrani film, o Franu 

Ksavru Mešku, Tihi večeri, katerega prva premiera je bila pri Svetem Tomažu, na kar smo 

še posebej ponosni. Ne smemo pa pozabiti na to, da je v filmu nastopilo veliko naših 

domačinov, tudi večina kadrov je posnetih v naših krajih.

JERUZALEM
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Lokalna ponudba je naša prihodnost...

Domače ponudnike lahko srečujete na tržnici v centru Svetega Tomaža, kjer ponujajo svoje 

pridelke, izdelke, vsako nedeljo med 8. in 12. uro ter ob različnih priložnostih. Zadovoljni 

smo, dragi občani, da podpirate lokalno ter prispevate k ohranjanju le-te s svojo prisotnostjo 

in obiskom.

»Pričetki so se začeli lani, 2.9.2018, ko 

ste me prvič povabili k sodelovanju. 

Takrat sem zbrala pogum in ponudila 

zelenjavo. Odziv okolice je bil 

presenetljiv. Kljub temu da imajo 

okoliški ljudje svoje vrtove, je vsakemu 

kaj manjkalo. Ker je bilo zanimanje, 

smo se odločili za registracijo 

dopolnilne dejavnosti na kmetiji in še

popestrili ponudbo. Res da je bilo v začetku težko, saj je prišla zima in je bilo mrzlo, a smo 

kljub temu vztrajali. Vztrajnost nam je že spomladi prinesla olajšanje, saj nam je občina 

priskrbela dve hišici, da imamo streho in zavetje. Okoliški ljudje so nas res lepo sprejeli in 

nas podpirajo s svojim obiskom ter tudi s spodbudami, ker cenijo domače in na čim bolj 

naraven način pridelano hrano. Tako je danes naša ponudba sveža zelenjava, domač kruh, 

potice in drobno pecivo, testenine, mlinci in vložena zelenjava. Ne glede na napore pri delu 

me zmeraj razveselijo prijazni obiski na tržnici, ob kateri že spet načrtujem delo naprej, da 

zadovoljim želje strank.»

Slavica Dimitrovski
Kmetija Dimitrovski - Rajh

Prvič smo izvedli projekt vikendov in dnevov odprtih vrat (DOV, VOV), kjer so ponudniki 

celotne destinacije Jeruzalem Slovenija odprli svoja vrata za obiskovalce, ob tem smo izdali 

tudi brošuro in veliko promocijskega materiala.

Ponosni smo, da so nas letos v novembru obiskali tudi turistični novinarji Slovenije, ki so bili 

presenečeni nad našimi kraji, ponudbo, naravo itd.
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Na področju turizma pa smo vsekakor stopili stopničko višje, saj ravno v tem času potekajo 

tečaji za Lokalne turistične vodnike in informatorje naše destinacije, kar so nam v prvi vrsti 

omogočile naše domače občine.

LOKALNA KAKOVOST
Odličnost pridelkov, izdelkov, storitev, prireditev... 

dodatno potrjuje in izkazuje kolektivna blagovna 
znamka Jeruzalem Slovenija.

j JERUZALEMiSr SLOVENIJA
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Posneli smo promocijske filme...

Za namene promocije turizma smo posneli promocijske filme, v katerih so sodelovali tudi 

naši domačini. Ob tej priložnosti bi se radi zahvalili vsem našim občanom, ki ste bili 

pripravljeni prostovoljno sodelovati. Rezultat je vsekakor več kot odličen.

Nekaj utrinkov...

Vsega naštetega in še mnogo drugih stvari pa ne bi bilo brez vseh vas, ki ste prostovoljno 

sodelovali pri projektih in svoj prosti čas namenili ljubiteljski dejavnosti.

Blanka Kosi Raušl

TIP Sveti TomažJERUZALEM
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Spoštovane občanke in občani!

Posredovali smo vam najpomembnejše informacije v zvezi z delovanjem naše občine. 

Opisali smo pomembnejše investicije in vam jih poskušali čim natančneje predstaviti.

Številne informacije vam ponujamo tudi na naši spletni strani, zato vas vabimo, da jo 

pogosto obiščete: http://sv-tomaz.si/

Spoštovani, 
pred nami so božično-novoletni prazniki. Želimo vam doživete in srečne praznike, v 

novem letu 2020 pa zdravja, optimizma in osebnega zadovoljstva.
Skupaj poskrbimo, da bo naša prihodnost še lepša in prijazna do vseh.

Vaš župan, Občinski svet in Občinska uprava Občine Sveti Tomaž
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